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Torsdag den 12. oktober 1995 kl. 10.00 

Dagsorden 

1) Indstilling fra Udvalget til Valgs Prøvelse. 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 1: 
Forespørgsel til udenrigsministeren [om mulig- 
hederne for at sikre de fire danske undtagelser 
som en del af forhandlingsresultatet på EU's 
regeringskonference i 19961. 
Af Keld Albrechtsen (EL) og Frank Aaen (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 4/10 95). 

3) Første behandling af lovforslag nr. L 1: 
Forslag til finanslov for finansåret 1996. 
Af finansministeren (Mogens Lykketoft). 
(Fremsat 4/10 95). 

4) Første behandling af lovforslag nr. L 29: 
Forslag til lov om ændring af lov om butikstid 
m.v. 
Af erhvervsministeren (Mimi Jakobsen). 
(Fremsat 10/10 95). 

Meddelelser fra formanden 

Formanden: 
Medlemmer af Folketinget Helle Degn, Jens 
Vibjerg, Kai Dige Bach, Kjeld Rahbæk Møller og 
Arne Melchior har meddelt mig, at de på grund 
af udsendelse i offentligt hverv ikke vil kunne 
give møde i Tinget i mindst 7 dage, hvorfor de 
anmoder om orlov, jf. Folketingets forretnings- 
ordens § 41, stk. 3, litra a, fra og med den 
24. oktober 1995 og om, at stedfortræderne må 
blive indkaldt. 

Statsministeren (Poul Nyrup Rasmussen) har 
meddelt mig, at han ønsker skriftligt at frem- ' 
sætte: 

Forslag til lov om årpenge for Hans Kongelige 
Højhed Prins Joachim. 
(Lovforslag nr. L 30). 

Medlemmer af Folketinget Villy Søvndal (SF), 
Anne Baastrup (SF), Steen Gade (SF) og Jes Lun- 
de (SF) har meddelt mig, at de ønsker at stille 
følgende forespørgsel til socialministeren: 

»Hvilke initiativer planlægger regeringen for at 
indfri løftet om en pasningsgaranti for dagtilbud 
for de 0-5-årige inden udløbet af 1995, for så 
vidt angår dagpasning i henhold til bistands- 
lovens § 69, § 70 og § 95?« 
(Forespørgsel nr. F 6). 

Medlemmer af Folketinget Kirsten Jacobsen 
(FP), Pia Larsen (V), John Vinther (KF) og Jacob 
Haugaard (UP) har meddelt mig, at de ønsker at 
stille følgende forespørgsel til statsministeren og 
boligministeren: 

»Hvilke oplysninger kan regeringen give om 
den fremtidige forvaltning og administration af 
statens samlede ejendomsportefølje set i lyset af 
statsrevisorernes beretning samt to konsulent- 
rapporter om Slots- og Ejendomsstyrelsen?« 
(Forespørgsel nr. F 7). 

Skriftlig fremsættelse af forslag 

Statsministeren (Poul Nyrup Rasmussen): 
Hermed tillader jeg mig for det høje Ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om årpenge for Hans Kongelige 
Højhed Prins Joachim. 
(Lovforslag nr. L 30). 

Hans Kongelige Højhed Prins Joachim fik i 
statsrådet den 31. maj i år dronningens samtyk- 
ke til at indgå ægteskab med Alexandra Christi- 
na Manley. 

Vielsen vil finde sted den 18. november 1995. 
Efter grundlovens § 11 kan der for medlem- 

mer af det kongelige hus bestemmes årpenge 
ved lov. 

I lyset af de officielle repræsentative forplig- 
telser, som må forudses efter prins Joachims 
ægteskab, foreslås det, at der tildeles prins 
Joachim en årlig ydelse på 2 mio. kr. 

Ydelsen er fastsat efter drøftelser med konge- 
huset. 
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Ydelsen skal bl.a. dække rejse- og opholds- 
udgifter for prins Joachim (og ledsagere) i til- 
knytning til officielle repræsentative forpligtel- 
ser i Danmark og i udlandet. 

Beløbet foreslås reguleret på samme måde, 
som det er tilfældet med årpengeydelsen til 
kronprins Frederik. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
lovforslaget til det høje Tings velvillige behand- 
ling. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Indstilling fra Udvalget til Valgs Prøvelse. 
Forhandling 

Eva Møller (KF): 
Som ordfører for Udvalget til Valgs Prøvelse 
skal jeg gøre indstilling om godkendelse af en 
stedfortræder som ordinært medlem af Folke- 
tinget i stedet for hr. Erhard Jakobsen, der, som 
det blev meddelt i Tingets møde den 5. ds., har 
ønsket at nedlægge sit mandat fra og med den 
15. oktober 1995. 

Hr. Erhard Jakobsen er valgt i Frederiksborg 
Amtskreds, og første stedfortræder for Cen- 
trum-Demokraterne i denne amtskreds, overas- 
sistent Addi Andersen, har i skrivelse af 29. sep- 
tember 1995 meddelt, at hun er villig til at over- 
tage det mandat, der er ledigt fra den 15. okto- 
ber 1995. 

Udvalget til Valgs Prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter på 
udvalgets vegne afgive følgende indstilling: 

Overassistent Addi Andersen godkendes som 
ordinært medlem af Folketinget fra og med den 
15. oktober 1995. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling vedtoges 
enstemmigt. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 1: 
Forespørgsel til udenrigsininisteren [om 
mulighederne for at sikre de fire danske und- 
tagelser som en del af forhandlingsresultatet 
på EU's regeringskonference i 1996]. 
Af Keld Albrechtsen (EL) og Frank Aaen (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 4/10 95). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. ' 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Første behandling af lovforslag nr. L 1: 
Forslag til finanslov for finansåret 1996. 
Af finansministeren (Mogens Lykketoft). 
(Fremsat 4/10 95). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Pia Gjellerup (S): 
Man kunne fristes til at sige, at det er godt, at 
det drejer sig om første behandling af finanslo- 
ven, og at det ikke er den store afstemningsdag 
om ændringsforslagene. 

Jeg vil her ved førstebehandlingen vende 
blikket tilbage til den 24. august i år, hvor 
finansministeren på regeringens vegne fremsat- 
te forslag til finanslov for 1996. Forslaget inde- 
holdt ikke fantastisk mange spændende nyhe- 
der, og det viste sig også i kommentarerne efter- 
følgende. Det var stort set et forslag, som man 
havde ventet det. 

Én af kommentarerne -  jeg husker ikke, hvem 
det var, der udtalte det, men det var en Venstre- 
mand eller en Konservativ -  gik ud på, at nu er 
finanspolitikken sat på autopilot. 

Jeg tror, at det var nedsættende ment, men i 
så fald var det en fortalelse, for det er jo i virke- 
ligheden fantastisk godt beskrevet, at finanspo- 
litikken er sat på autopilot. Jeg kunne anbefale 
den, der har sagt det, at kigge i Den Store Dan- 
ske Encyklopædi, som jo, til trods for at der kun 
er udgivet et par bind, er nået til autopilot. Man 


